
Az utolsó magyar király, IV. 
Károly és Zita császár-
né unokáját, Habs-

burg Györgyöt 2020 decemberé-
ben nevezték ki Magyarország 
párizsi nagykövetének. Édesapja, 
Habsburg Ottó húsz éven át európai 
parlamenti képviselőként dolgozott, 
és igen ismert volt Franciaországban, 
így az új nagykövet fogadtatása is rendkívül 
szívélyes volt. A háromgyermekes édesapa 
osztrák-magyar kettős állampolgársággal ren-
delkezik és büszkén képviseli hazáját, Ma-
gyarországot. Habsburg György az európai 
dinasztikus hagyomány szerint királyi és csá-
szári fenség, Ausztria főhercege, Magyaror-
szág, Csehország és Horvátország hercege, de 
ezeket a címeket ma már természetesen nem 
használja.

Egyetemi tanulmányai során jogot, történel-
met, politikatudományokat, spanyol és iszlám 
történelmet hallgatott, majd dolgozott televí-
ziónál, számos országban készített vallási és 
politikai témájú dokumentumfilmeket. Dolgo-
zott újságíróként több európai lapnál, számos 
országból tudósított, többek között Afganisz-
tánból, Kínából, Japánból, emellett több tiszt-
ség viselője is volt, például az MTM kommuni-
kációs iroda igazgatója.

Milyen életút vezetett idáig, a Magyar Nagykö-
vetség párizsi nagyköveti pozíciójáig?
A válasz sokrétű. Bizonyára kell hozzá szeren-
cse, de nagyon fontos a vallás, a bizalom, emel-
lett meg kell találni azt az utat, amin az ember 
végig szeretne menni. Én biztos nem lennék 
ma itt, ha nem lett volna lehetőségem az édes-

apámmal együttműködni, látni, hogy 
ő miben hitt, mit képzelt el, hogy hol 
lenne feladata egy Habsburgnak a 
21. században. Nagyon szerencsés 
voltam, lehetőségem volt 1989-
ben Magyarországra menni, tanul-

hattam magyarul, ami akkor még 
gyengén ment, vagy inkább úgy mon-

danám, nem nagyon beszéltem magya-
rul, és meg akartam tanulni. Volt lehetőségem 
Magyarországon együttműködni a médiával, és 
egy barátom segítségével dolgozhattam a TV2-
vel is. Édesapám munkája az Európai Parla-
mentben sokat segített abban, hogy fel tudjam 
venni a kapcsolatot Magyarországon szinte bár-
kivel. Nagyon sokat tanultam abból is, amikor 
nyolc éven át a Vöröskereszt elnökeként tevé-
kenykedtem, ahol igazán a nemzetközi együtt-
működést tudtam erősíteni, ami nagyon fontos 
egy nemzetközi szervezetnél. Utána kezdtem 
együttműködni az Olimpiai Bizottsággal és en-
nek kapcsán kezdtem foglalkozni 2002-ben a 
Budapesti Olimpiáért Mozgalommal. Ebben az 
időben ez volt az első kis csapat, amely olimpiát 
szeretett volna rendezni Magyarországon. Ha 
1996-ban nem lettem volna utazó nagykövet, a 
mai nap nem lennék itt. Összefoglalva szeren-
csére, vallásra, önbizalomra és jó tanárokra 
volt szükség, olyanokra, mint az Édesapám.

Említette a Habsburg nevet, van egy mondás: a 
név kötelez. Ezt mennyire tartja meghatározó-
nak, illetve önmagára nézve, mennyire tartja 
igaznak?
Abszolút fontos és a név valóban kötelez, külö-
nösen egy ilyen nagy család esetében, hiszen 
én mindenhol Habsburgként is megjelenek, 
nem csak Györgyként. Minden jó döntés, csele-
kedet vagy kudarc az egész családot érinti. Min-
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denhol, ahol megjelenek, valamilyen formában 
a családot is képviselem. Ez itt például egy nagy 
előny Franciaországban, mert Habsburgként 
nem kell elmagyaráznom az itteni újságírók-
nak, politikusoknak, hogy én egy konzervatív 
és keresztény ember vagyok.

Van ennek valami hátránya is? 
Igen, természetesen van hátránya. Ha valaki-
vel találkozom, különösen Közép-Európában, 
mindenkinek eszébe jut valami a Habsburg 
családdal kapcsolatban. Mindenkinek van egy 
elképzelése milyen egy Habsburg. Ilyenkor 
nagy felelősség, hogy kitaláljam, vajon hogy vi-
szonyul hozzám a szemben ülő partner. Emiatt 
nekem nem adatik meg, hogy első benyomást 
keltsek valakiben, mert az már mindenkinek a 
fejében ott van, amikor a Habsburg családról 
van szó. Ez néha nem egyszerű, de igazából ne-
kem soha nem okozott problémát.

Mit jelent Önnek a haza? 
Nekem a haza Közép-Európa és Magyarország. 
Közép-Európa, mert ismerem a történelmét és 
a családom Közép-Európával össze van kötve 
évszázadok óta. Magyarország azért, mert ré-
gebb óta élek itt, mint Magyarországon kívül. 
Nekem nem adatott meg az a lehetőség, mikor 
kisgyerek voltam, hogy Magyarországra jöjjek, 
ezért 1989-ig kellett várnom, hogy hazatérjek. 
Azóta már több időt töltöttem itt Magyarorszá-
gon, mint az országon kívül. Itt kötöttem há-
zasságot, itt születtek a gyermekeim, ide jártak 
iskolába.

Milyen érzés Habsburgként Magyarországot 
képviselni Franciaországban? Hogy fogadták 
Önt a franciák?
Nagyon pozitív élményeim vannak. Igazán soha 
nem tapasztaltam semmilyen negatív érzést, 
érdeklődést annál inkább, természetesen a tör-
ténelmi kapcsolatok miatt. Nagyon pozitív a 
fogadtatás, mert az Édesapám szoros kapcso-
latot ápolt Franciaországgal. Édesapám mindig 
is támogatta az Európai Parlamentben a fran-
kofóniát, Strasbourg mellett állt, mikor az EP 
székhelyéről döntöttek, és ez Franciaországnak 
nagyon fontos volt. Emiatt mindig jó kapcsola-
tom volt francia politikusokkal, akik Édesapám-
mal együttműködtek az Európai Parlamentben. 
Semmilyen hátrány nem ért a nevem miatt 

Franciaországban. Egyszerű volt kapcsolatokat 
kiépíteni a politikai pártokkal, a köztisztviselők-
kel és a francia Külügyminisztériummal is.

Milyennek látja a kapcsolatot Magyarország és 
Franciaország között az első pár hónap után?
Ha újságot olvasok, többnyire azt tapasztalom, 
hogy negatív színben tüntetik fel Magyaror-
szágot a francia lapok. Mindig vannak kriti-
kák Magyarországgal szemben, amelyeket az 
újságok szeretnek előtérbe helyezni, amikor 
Magyarországról van szó. Sok témában kriti-
zálják Magyarországot, például a jogállamiság 
vagy a sajtószabadság miatt. Sok politikussal 
és újságíróval találkozom, igyekszem meggyőz-
ni őket, hogy a helyzet nem olyan, mint azt az 
újságokban bemutatják. Sajnos a pozitív hírek 
nem kapják meg a megfelelő figyelmet, példá-
ul a külkereskedelmi kapcsolatok, vagy a ma-
gyarországi francia befektetések és energetikai 
kérdések terén. Szintén jó a kapcsolat a francia 
elnök és a magyar miniszterelnök között és ez 
mindig pozitívum, mikor állami vezetők jó kap-
csolatban vannak, de sajnos a sajtóban sokszor 
más képet festenek.

Ön szerint mi az oka annak, hogy a sajtóban 
Magyarország és Franciaország kapcsolata 
ennyire eltérően jelenik meg a valósághoz ké-
pest?
Ez egy nagyon jó kérdés. Sajnos azt látni az 
utóbbi években, hogy a francia sajtó mindig 
ugyanazon témák mentén kritizálja Magyaror-
szágot. Honnan jön ez a negatív sajtóvisszhang? 
Én úgy gondolom, hogy ennek az egyik oka 
biztosan az, hogy számukra elég szokatlan do-
log, hogy Magyarországon egy konzervatív kor-
mány háromszor egymás után tud választást 
nyerni, ráadásul óriási többséggel. Nem túl sok 
konzervatív kormány van ma Európában, így az 
ellenzéki sajtónak nem érdeke a pozitív üzene-
tek közvetítése.

Mi a legfőbb célja nagykövetként? Mi az, amit 
el szeretne érni?
Az én legfőbb célom, hogy Magyarországot a 
lehető legjobb módon tudjam képviselni Fran-
ciaországban. A nagykövetnek mindent meg 
kell tennie, hogy az ország képviseletét a lehe-
tő legjobb módon végezze el minden területen, 
legyen ez politika, kultúra, vagy gazdaság. Ez 
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az, amiért dolgozunk, ezért vannak a rendsze-
res találkozóink, most egy kicsit kevesebb a 
COVID19-pandémia miatt, de reméljük, hogy 
rövid időn belül valami normalitás következik, 
és ismét lesznek rendezvények, konferenciák, 
kiállítások, hogy a lehető legjobban tudjuk kép-
viselni hazánkat.

A jelenlegi járványhelyzet nagyban megnehe-
zíti ezt a képviseletet?
Igen, sajnos nagyon megnehezíti. Egy diplo-
matának a feladata, hogy sok emberrel tartson 
kapcsolatot és rendezvényeken vegyen részt, 
amelyek most nincsenek. Amikor valakivel vir-
tuálisan „találkozom”, az teljesen más, mintha 
személyesen tudnánk tárgyalni. Az a tapasz-
talatunk, hogy a személyes tárgyalások során 
jobb eredmények érhetőek el.

Édesapja és Ön is sokat tett Magyarország és 
az Európai Unió közötti kapcsolatokért. Ön 
szerint Magyarország még képviseli azokat az 
értékeket, mint abban az időben?

Magyarország abszolút elkötelezett az Európai 
Unió iránt, az európai kérdésben és az Európai 
Unióval való együttműködésben. Természete-
sen javaslatokat is tesz egyes területeken, ame-
lyek kevésbé működnek jól, a reformokra igenis 
szükség van. Nem hallani ugyanakkor egyetlen 
hangot sem Magyarországon, amely azt mond-
ja, hogy Magyarországot ki kellene léptetni az 
Unióból.

Szeret Párizsban élni?
Nagyon szeretek itt lenni, rendkívül hálás vol-
tam, mikor a miniszterelnök úr felkért ennek 
a pozíciónak a betöltésére, amelyet hezitálás 
nélkül, örömmel elfogadtam. Nagyon szeren-
csés ember vagyok, mert a nagykövetségen jó 
csapat dolgozik együtt, amely elengedhetetlen, 
hiszen ez csapatmunka. Úgy gondolom a kö-
vetkező hetekben, hónapokban és években jó 
munkát fogunk végezni, és jól fogjuk képviselni 
Magyarországot.

Az interjút készítette: Gobányi Edvin

Köszönhetően annak, hogy a járványhelyzet 
lehetővé tette, és hogy enyhültek a tavaszi kor-
látozások, a PTE BTK KMI három nagyobb ren-
dezvényt valósított meg 2021 nyarán.

A nyári szünet kezdete után indult (2021. június 
21-25.) a Viking Mesevár kreatív irodalmi gyer-
mektábor, melynek központi témája Varró Dá-
niel A szomjas troll című mesegyűjteménye volt. 
A tábort Tarnai Istvánné, a PTE Gyakorló Álta-
lános Iskola és Gimnázium Deák Ferenc Gimná-
ziuma és Általános Iskolája mesterpedagógusa 
vezette. Munkáját a PTE tanárszakos hallgatói 
segítették, akik egyben a közösségi pedagógi-
ai gyakorlatukat is teljesítették. 34 gyerek vett 
részt a táborban, 50%-uk PTE dolgozó család-
tagja volt.

2021. július 5-én kezdődött a XII. Pécsi Böl-
csész Kreatábor, melyen 26 középiskolás diák 
vett részt, köztük 16-an valamilyen tanulmányi 
versenyen nyertek jogot. A résztvevők szerte az 
országból érkeztek, de a tábor híre még a hatá-
ron túlra is eljutott. A július 9-ig tartó program-
sorozaton előadásokat hallgattak meg a bölcsé-
szet- és a társadalomtudományok köréből, majd 
a táborozók délután és este ízelítőt kaphattak a 
pécsi bölcsészek életéből is: játék, koncert és 
túra színesítette a programot.

Köszönet illeti Alberti Gábort, Bene Krisztiánt, 
Csönge Tamást, Deák Mátét, Farkas Juditot, Far-
kis Tímeát, Fodor Mónikát, Glózer Ritát, Juhász 
Gábort, Koller Inezt, Nagy Leventét és Szederké-
nyi Évát az érdekfeszítő előadásokért és works-
hopokért. A diákokat 14 BTK-s hallgató kísérte és 
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